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Many parameters are needed in the assessment of the benefits of a periodic screening program. In this paper we present formulas for two of them: the proportion SP of patients detected and the lead time of such a program. The lead time is the time by which the disease is detected earlier due to screening. We also give a lower bound for the mean lead time L in terms of the mean sojourn time in a certain preclinical state P and of the sensitivity of the screening test in this state P only. Finally, we indicate how the mean sojourn time and, under certain assumptions, even the sensitivity are estimated from the results during the initial phase of the screening program.




Bei der Beurteilung periodischer Vorsorgeuntersuchungen sind zahlreiche Parameter zu berücksichtigen. Wir geben in dieser Arbeit Formeln für den Anteil Sp der entdeckten Patienten und die Lead-time an. Die Lead-time ist die Zeit, um die die Krankheit durch die Vorsorgeuntersuchung früher entdeckt wird. Wir geben eine untere Schranke für die mittlere Lead-time L an, die abhängt von der mittleren Verweildauer in einem bestimmten präklinischen Stadium P und von der Sensitivität S des Screeningtests in diesem Stadium P. In einem zweiten Abschnitt zeigen wir, wie aus den Ergebnissen der Anfangsphase des Programms die mittlere Verweilzeit und unter einigen Annahmen sogar die Sensitivität S geschätzt werden können.
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